
Møde mellem Dansk Industri og Sundhedsstyrelsen den 20. august om DIs position i forhold til tobak og 

mulighederne for et evt. samarbejde.  

Sundhedsstyrelsen ved Søren Brostrøm og Niels Sandø havde den 20. august 2018 inviteret til et møde med 

arbejdsmiljøchef og sundhedspolitisk chef fra Dansk Industri.  

På mødet præciserede Sundhedsstyrelsen, at virksomheder var en væsentlig aktør i forhold til at sikre 

medarbejdernes sundhed, ikke alene i forhold til at se på arbejdsmiljøet. Et emne som var særlig 

interessant var røgfri arbejdstid og røgfri arbejdspladser, da netop rygning har stor betydning for 

sundheden og for sygeligheden og derfor også på sygefraværet.  

Sundhedsstyrelsen spurgte til, om DI kunne være interesserede i at udarbejde fælles rådgivningsmateriale 

til deres medlemsvirksomheder om hvordan de kunne indføre røgfri arbejdstid mv., sådan som en række 

private og offentlige virksomheder allerede havde gjort. Ligeledes spurgte Sundhedsstyrelsen til, om DI 

havde nogle holdninger til behovet for udvikling af egentlige regler på dette område.  

Repræsentanterne fra Dansk Industri meddelte, de ikke havde interesse i at samarbejde om dette, da det 

ikke er et emne deres organisation beskæftiger sig med på mellemmernes vegne, da det er et forhold, der 

efter deres opfattelse afklares lokalt hos virksomhederne. 


